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Finansudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 1 til aktstykke 174: 

I brev af 20. september 2023 har udvalget efter ønske fra Dennis Flydt-

kjær (DD) stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 1: 

Hvad er forudsætningerne bag fordelingen af den statslige del af mid-

lerne? Der er bl.a. disponeret 15,7 mio. kr. til erhvervsuddannelserne 

(PAU) og 16,2 mio. kr. til åben uddannelse (meritpædagog) samt 10,3 

mio. kr. til SVU – Hvor mange hhv. PAU’er og meritpædagoger kan 

man uddanne for de midler, og hvordan kommer man frem til de antal? 

Svar: 

Kommunerne får med opkvalificeringspuljen relativt frie rammer til at 

prioritere, hvilke opkvalificeringsforløb, som kommunen vurderer er re-

levant for den lokale målgruppe ift. at understøtte øget faglighed i kom-

munens dagtilbud. 

 

Med henblik på at finansiere den øgede aktivitet på uddannelserne, som 

opkvalificeringspuljen forventes at resultere i, er der til brug for fordelin-

gen af den samlede bevilling på § 20.21.05.40. Pulje til mere uddannet pæda-

gogisk personale på hhv. statslige og kommunale udgifter taget udgangs-

punkt i de skønnede udgifter pr. person for de opkvalificeringsforløb, 

som kommunerne inden for rammerne af opkvalificeringspuljen kan få 

tilskud til at få dækket udgifterne til.  

 

Hertil er det forudsat, at den øgede aktivitet på opkvalificeringsforløbene 

som følge af opkvalificeringspuljen vil afspejle den nuværende fordeling 

af uddannelsesaktivitet mellem de pågældende uddannelser. 

 

På den baggrund skønnes det, at der for 2023-2025 kan igangsættes ca. 

700 forløb på den pædagogiske assistentuddannelse (PAU) og samlet ca. 

1.300 forløb på meritpædagoguddannelsen (inkl. meritpædagoguddannel-

sen som sporskifte). 
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Det faktiske antal forløb vil imidlertid afhænge af kommunernes priorite-

ringer mellem opkvalificeringsforløb. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 


	Svar på spørgsmål 1 til aktstykke 174:
	Spørgsmål 1:
	Svar:


